
 
 

Månadsmöte 2023-10-25 
80 närvarande 
Jag börjar med att be om ursäkt för alla mejl som dök upp, var av vissa som visade inställt. Det beror på 
att när jag skickar ut inbjudan via Outlook så kan man svara om man kommer eller inte samt avbryta. Av 
någon anledning så har det gått ut mejl att det är inställt när man tryckt på avbryta. 
Till nästa inbjudan ska jag försöka ta bort den funktionen. 

Det kommer alltid att vara uppfödarmöte sista onsdagen varje månad kl 19:00, om inte styrelsen säger 
något annat. 

 

Information från Inkorsningsprojektet 

Första tiken är parad med en 11 årig DSG hane, det blev två bra parningar och tiken börjar bli rund om 
magen. 
Hanen är välmeriterad och har flera avkommor. Han är testad för rasens krav och rekommendationer och 
även tagit ett hjärtintyg med resultat UA. 
 
Donatorhundens hjärtintyg kommer inte att synas på avelsdata, men det samlas i en perm på SKK. Ta 
gärna en kopia på hjärtintyget om hanhundsägare vill ha kvar originalet och spara det tillsammans med 
avkommornas papper. 

I avelsdata kommer det nu finnas två ”Cavalier king charles spaniel” att välja mellan,  
Cavalier king charles spaniel och Cavalier king charles spaniel/rasvå (inkorsningshundarna) 

Det är ca 5 tikar som väntas paras under kommande halvår. 

SKK säger att vi kan köra på som planerat och att FCI:s beslut inte påverkar oss. 

Vi har fått dispens på Lhasa apso, att dessa inte behöver haft kullar innan. Då dom har ont om hanar så 
har dom svårt att hitta några med våra kriterier. När vi nu fått dispens så har vi fått fler förslag på hanar. 

Vi har en veterinärstudent som skall göra ett examensarbete på våra cavalierer och har i dagarna skickat 
ut en enkät till domarkåren. 

Den 2 december kommer inkorsningsprojektet ha ett möte med japansk spets 
 

Fråga: Hur avtar inkorsningsvitaliteten efter första generationen?  
Första generationen har den största genblandningen men avtar vart efter men den försvinner inte. Nya 
generna kommer komma till nytta bara vi använder oss av avkommorna. 
 
Fråga: Hur är tanken på fortsatt avel på inkorsningsavkomman? Kan man korsa mellan X- 
generationerna? 
Vi ser inget hinder om man vill korsa mellan generationerna. 

 



 
 

Fråga: Är det någon tidsplan på att börja på en generation? 
Nej. Vill du göra en generation 1 parning om några år ser vi i dag inget hinder till det. 
Viktigt är att du gör en ansökan till projektgruppen för ett godkännande en månad innan parning. 
 

SKK har haft ett möte med olika aktörer, Jordbruksverket, djurskyddet bland annat. 
Tack vare att vi jobbar på, så är inte i dag djurskyddet på oss. 

Vi kommer att marknadsföra våra inkorsningsvalpar på hemsidan men det är uppfödaren som är ansvarig 
över valparna, det är till uppfödaren valpköparen vänder sig och det är uppfödaren som beslutar vem som 
får köpa valp. 

 

Kenneth informerar: 
 
Det har på Go´kväll i tv, sagts att hälften av alla Cavalierer har blåsljud vid 6 år. 
Veterinärer refererar till ett gammalt examensjobb från 2010 
Kenneth går igenom utvärdering av hälsoprogram 2021  
https://www.cavaliersallskapet.net/avel-och-halsa/uppfoljningar-avel-halsa/ 
 
Det finns i dag ingen ny studie som kan motbevisa det. 
 
MRI scanning 

 

Vi har ett hälsoprogram på hjärta sedan 20 år tillbaka, grunden är att få bort de tidiga blåsljuden genom att 
använda friska gärna äldre avelsdjur utan blåsljud. 
De första 5–10 åren såg vi en klar förbättring sen planade kurvan ut och idag räknas blåsljud före 5 års 
ålder som ett tidigt blåsljud. 

Projektet med inkorsning har börjat, utvärderas efter hand och om 10 – 12 år klarnar bilden över hur det 
gått och generation 4 registreras åter som Cavalierer. 

MRI scanning, vad och varför? 
Flera länder i Europa har avelsprogram eller rekommendationer  
Våra grannländer har i olika nivåer att förhålla sig till SM 
Norge har ett avelsförbud på Cavalierer 
Danmark har, efter 10 år av frivillig scanning, ett förhållandevis hårt avelsprogram med krav för 
registrering av valpar. Infördes 1 augusti 2023. 
Finland jobbar efter BVA`s avelsrekommendationer men vi har inte den exakta bilden kring 
rekommendationer och krav klar för oss. 
 
Vad gör vi då i Sverige? 

Vi har gjort uppföljningar på hjärta, inavel m.m. i Sverige och även gjort uppföljningar på utfallet i 
Danmark. Hjärta, Patella, Ögon, Curly Coat, Eposodic Falling och MRI scanning. 
 
Genomgång resultat av 10 år scanning i Danmark och vi kan troligen förvänta oss något liknande resultat 
när vi scannar i Sverige. 



 
 

Urvalet är hundar som ingår i avel i Danmark. 
Registreringar 2022: SE 554 DK 603 FI 466 NO 400 

 0=0 mm  1=mindre än 2mm  2=mer än 2mm = SM  

 >5år 3-5år 18m-3år >5år 3-5år 18m-3år >5år 3-5år 18m-3år  

 0a 0b 0c 1a 1b 1c 2a 2b 2c  

2022 6 24 62 6 12 4 3 4 5 126 

2021 8 32 30 2 11 7 3 2 5 100 

2020 5 12 56 0 4 11 0 3 5 96 

2019 5 29 36 2 8 7 1 3 2 93 

2018 3 14 34 2 8 6 1 3 2 73 

2017 7 16 37 1 5 3 1 0 2 72 

2016 2 17 20 3 5 4 2 1 1 55 

2015 4 16 43 3 6 3 5 2 4 86 

2014 1 4 12 0 4 3 1 0 0 25 

2013 1 0 0 1 0 0 0 0 1 3 

 42 164 330 20 63 48 17 18 27 729 

 

GDPR blankettens vara eller inte vara. 
Kalla den vad ni vill, den krävs. 
 
Hund registreringsnummer: …………………………………………. 

Härmed försäkrar jag att ovan angiven hund är den som av mig lämnats till veterinär för scanning 
avseende Syringomelia undersökning. Jag medger att resultatet av undersökningen lämnas till SCKCS 
och SKK för registrering och jag är införstådd med att resultatet kommer att registreras av SCKCS och 
SKK och vara offentligt. I declare that the dog submitted for examination is the one described above. I 
agree that the result of this examination will be registered with the Swedish breed club for Cavalier King 
Charles spaniel and the Svenska Kennelklubben and made public. 

 
OM möjligt vill vi ha scannade dokument, även på tidigare inskickat material 
avel.halsa@cavaliersallskapet.net  
Kopior via post går bra, skicka till klubbens adress 

Grad 0 är 0, Grad 1 är upp till 2mm, Grad 2 är över 2mm 

Hundar med kliniska symptom får EJ användas i avel 
Hundar scannade med grad 2 bör EJ användas i avel 
Hundar som scannas bör vara 3 år eller äldre 

Första MRI scanningen i Helsingborg är bokad 

mailto:avel.halsa@cavaliersallskapet.net


 
 

Blå stjärnan i Göteborg har rutiner för scanning / BVA 

Läs mer om SM: https://www.bva.co.uk/canine-health-schemes/cmsm-scheme/  

 

MRI center Finland 
 
Svenska hundar kan få avläsning / certifikat 
Ägaren kan beställa och betala (kävs finskt bankid) remiss för undersökningen från FKK 
Kanske kan detta lösas av kliniken i samband med scanning i t.ex. Uleåborg 
 

 
 

 

SM ämnet var kvällens heta ämne och blev en lång och djup diskussion, som jag har svårt att delge i text. 

 

Vid pennan 

Tina Bergqvist 
Sekreterare Cavaliersällskapet 

https://www.bva.co.uk/canine-health-schemes/cmsm-scheme/
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